

**UCHWAŁA NR
RADY MIASTA DYNÓW**

z dnia 2025 r.

**w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/74/25 Rady Miasta Dynów z dnia 20 marca 2025 roku
w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze
i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób
z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat,
jak również trybu ich pobierania oraz szczegółowych warunków przyznawania, wymiaru i zakresu usług
sąsiedzkich, sposobu ich rozliczania i rozszerzenia katalogu osób uprawnionych do tych usług**

Na podstawie art. 18 ust.2 pkt. 15 i art.40 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2025 r. poz. 1153 t.j.), art. 17 ust. 1 pkt. 11 oraz art. 50 ust. 6 ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej (t.j. Dz. U. z 2025 r. poz. 1214 t.j.), Rada Miasta Dynów uchwala, co następuje:

§ 1. W uchwale Rady Miasta Dynów Nr XIV/74/25 z dnia 20 marca 2025 roku w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania oraz szczegółowych warunków przyznawania, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich, sposobu ich rozliczania i rozszerzenia katalogu osób uprawnionych do tych usług § 7 otrzymuje brzmienie:

„§ 7. 1. Wydatki na usługi opiekuńcze, w tym sąsiedzkie podlegają zwrotowi w części lub całości w zależności od sytuacji życiowej oraz od posiadanego dochodu na osobę potwierdzonej wywiadem środowiskowym.

2. Odpłatność za jedną godzinę usług ustala się na kwotę 35,00 zł.

3. Wysokość odpłatności za usługi opiekuńcze, określa tabela nr 1 stanowiąca załącznik do niniejszej uchwały.

4. Odpłatność za jedną godzinę usług sąsiedzkich ustala się na kwotę 31,40 zł.

5. Zwalnia się z odpłatności osoby korzystające z pomocy w formie usługi sąsiedzkiej w ilości do 20 godzin miesięcznie.

6. Usługi sąsiedzkie świadczone w ilości ponad 20 godzin miesięczni są odpłatne – zgodnie z tabelą nr 2 stanowiącą załącznik do niniejszej uchwały”..

§ 2. Wykonanie uchwały zleca się Kierownikowi MOPS w Dynowie, a nadzór nad realizacją powierza się Burmistrzowi Miasta Dynowa”.

§ 3. Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego i wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2026 r.

Załącznik do uchwały Nr

Rady Miasta Dynów

z dnia.....2025 r.

Tabela nr 1 określająca wysokość odpłatności za usługi opiekuńcze uwzględniająca ustalone progi dochodowe – koszt godziny **35,00 zł**

Dochód netto na osobę w % kwoty stanowiącej kryterium dochodowe do otrzymania świadczenia z pomocy społecznej – art. 8 ust. 1 pkt. 1 ustawy o pomocy społecznej (Dz. U. z 2024 r. poz. 1283)		Wysokość odpłatności w procentach, ustalona od stawki godzinowej			
		Osoby samotnie gospodarującej		Osoby w rodzinie	
		%	zł	%	zł
do 170%	1717,00 zł	bezpłatnie		bezpłatnie	
do 190%	1919,00 zł	10%	3,50 zł	20%	7,00 zł
do 220%	2222,00 zł	15%	5,25 zł	30%	10,50 zł
do 260%	2626,00 zł	20%	7,00 zł	40%	14,00 zł
do 300%	3030,00 zł	25%	8,75 zł	50%	17,50 zł
do 340%	3434,00 zł	35%	12,25 zł	70%	24,50 zł
do 380%	3838,00 zł	45%	15,75 zł	90%	31,50 zł
do 420%	4242,00 zł	55%	19,25 zł	100%	35,00 zł
do 460%	4646,00 zł	70%	24,50 zł	100%	35,00 zł
do 500%	5050,00 zł	90%	31,50 zł	100%	35,00 zł
powyżej 500%	5051,00 zł	100%	35,00 zł	100%	35,00 zł

Tabela nr 2 określająca wysokość odpłatności za usługi sąsiedzkie uwzględniająca ustalone progi dochodowe – koszt godziny **31,40 zł**

Dochód netto na osobę w % kwoty stanowiącej kryterium dochodowe do otrzymania świadczenia z pomocy społecznej – art. 8 ust. 1 pkt. 1 ustawy o pomocy społecznej (Dz. U. z 2024 r. poz. 1283)	Wysokość odpłatności w procentach, ustalona od stawki godzinowej	
	Osoby samotnie gospodarującej	Osoby w rodzinie

		%	zł	%	zł
do 170%	1717,00 zł	bezpłatnie		bezpłatnie	
do 190%	1919,00 zł	10%	3,44 zł	20%	6,28 zł
do 220%	2222,00 zł	15%	4,71 zł	30%	9,42 zł
do 260%	2626,00 zł	20%	6,28 zł	40%	12,56 zł
do 300%	3030,00 zł	25%	7,85 zł	50%	15,70 zł
do 340%	3434,00 zł	35%	10,99 zł	70%	21,90 zł
do 380%	3838,00 zł	45%	14,13 zł	90%	28,26 zł
do 420%	4242,00 zł	55%	17,27 zł	100%	31,40 zł
do 460%	4646,00 zł	70%	21,90 zł	100%	31,40 zł
do 500%	5050,00 zł	90%	28,26 zł	100%	31,40 zł
powyżej 500%	5051,00 zł	100%	31,40 zł	100%	31,40 zł

Uzasadnienie

Na podstawie delegacji ustawowej zawartej w art. 50 ust. 6 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2025 r. poz. 1214 t.j.) Rada Miasta Dynów w drodze uchwały ustala szczegółowe warunki przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, świadczonych w miejscu zamieszkania podopiecznych oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również tryb ich pobierania. Zgodnie z art. 17 ust. 1 pkt. 11 ww. ustawy do zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym należy m.in. organizowanie i świadczenie usług opiekuńczych w miejscu zamieszkania osób.

W związku ze zmianą od 2026 roku zmianą wysokości minimalnego wynagrodzenia za pracę oraz minimalnej stawki godzinowej, konieczna jest zmiana § 7 w uchwale Rady Miasta Dynów Nr XIV/74/25 z dnia 20 marca 2025 roku w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, świadczonych w miejscu zamieszkania podopiecznych oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również tryb ich pobierania i dostosowanie wynagrodzenia za świadczenia usług pomocy sąsiedzkiej od 1 stycznia 2026 roku do kwot minimalnego wynagrodzenia obowiązującego od przyszłego roku równocześnie zmieniając tabele określające wysokość odpłatności za usługi opiekuńcze i usługi sąsiedzkie uwzględniające ustalone progi dochodowe.

Na podstawie Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 11 września 2025 r. w sprawie wysokości minimalnego wynagrodzenia za pracę oraz wysokości minimalnej stawki godzinowej w 2026 r. (Dz. U. 2025 poz. 1242):

- od dnia 01.01.2026 r. minimalne wynagrodzenie za pracę wynosi 4806,00 zł,
- od dnia 01.01.2026 r. minimalna stawka godzinowa wynosi 31,40 zł.

Sporządziła. Teresa Pyrda